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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro bezpečnost ZHMP   

ZÁPIS z 33. jednání 

Výboru pro bezpečnost ZHMP konaného dne 17. 5. 2022 v 15:00 hod. 

Operační středisko krizového řízení, místnost č. 407, Nová radnice, Mariánské náměstí 2, Praha 1 

     

 
Přítomni: Mgr.  Jiří Koubek, DiS., Mgr. Jiří Knitl, Bc. Filip Brückner, Mgr. Karel Hanzlík, Ing. Jan Hora, Milan 

Maruštík, RNDr.  Daniel Mazur, Ph.D., Mgr. Martin Pacovský, Mgr. Petr Prchal, MPA  

Omluveni: JUDr. Jakub  Drápal, MPhil., MUDr. Tomáš Kaštovský  

Hosté: Zdeněk Ševčík - pověřený vedením oddělení fyzické a objektové bezpečnosti, Mgr. Tomáš Stařecký - 
ředitel Správy služeb hl. m. Prahy, Mgr. Ludvík Klema, náměstek pro výkon služby Městské policie hl. m. 
Prahy, Mgr. Pavel Štefaňák - ředitel ZIO MHMP, MUDr. Petr Kolouch, MBA - ředitel ZZS HMP, brig. gen. 
Ing. Luděk Prudil - ředitel HZS hl. m. Prahy, plk. Mgr. Petr Víšek, náměstek ředitele KŘ pro vnější službu 
PČR   

Jednání řídil: Mgr.  Jiří Koubek, DiS. - předseda Výboru pro bezpečnost ZHMP      

 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení  

2. Schválení programu jednání, volba ověřovatele zápisu 

3. Materiály náměstka primátora Ing. Petra Hlubučka 

4. Zpráva KŘP HMP k bezpečnostní situaci za únor až duben 2022 

5. Zpráva o činnosti MP HMP za únor až duben 2022 

6. Informace o činnosti ZZS HMP za únor až duben 2022 

7. Informace o činnosti HZS HMP za rok 2021 a únor až duben 2022 

8. Informace o činnosti Správy služeb HMP za únor až duben 2022 

9. Různé a závěr 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení  

Předseda výboru Koubek přivítal přítomné členy výboru i hosty na jednání Výboru pro bezpečnost ZHMP. 

2. Schválení programu jednání, volba ověřovatele zápisu 

Program byl bez připomínek schválen členy výboru.  
 
Ověřovatelem zápisu byl určen místopředseda výboru Mgr. Jiří Knitl. 
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3. Materiály náměstka primátora Ing. Petra Hlubučka 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Ing. Petr Hlubuček, náměstek primátora hl. m. Prahy. Celkem představil tři 
tisky, které budou zařazeny na jednání Zastupitelstva HMP. Tisk R-43738 k návrhu na prodloužení doby čerpání 
účelové investiční dotace na rekonstrukci služebny MP, Lodecká 2/1206, poskytnuté MČ Praha 1 z rozpočtu hl. m. 
Prahy v roce 2021, a to do 31.12.2022, se týká žádosti MČ Prahy 1 o prodloužení doby čerpání finančních prostředků. 
Důvodem jsou průtahy při přípravě a realizaci díla. Druhý tisk Z-10081 k návrhu dodatku č. 1 k Darovací smlouvě č. 
DAH/39/01/000567/2021 mezi hlavním městem Prahou a Českou republikou - Krajským ředitelstvím policie hlavního 
města Prahy, se týká prodloužení lhůty na realizaci nákupu nového plavidla do konce roku 2023. Třetí tisk R-44134 k 
návrhu obecně závazné vyhlášky o zákazu požívání alkoholických nápojů na veřejných prostranstvích upravuje 
stávající právní předpis a reaguje na některé nové jevy. Zásadní změnou je časového omezení zákazu požívání 
alkoholu na Náplavce, a to od 00:00 - 9:00 hod. Požíváním alkoholu se rozumí i zdržování se na vyhláškou daném 
veřejném prostranství s otevřenou lahví nebo jinou nádobou s alkoholickým nápojem. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Hora - poděkoval za vstřícnost při vypořádávání připomínek, které vzešly ze strany klubu Pirátů, nicméně 
nemohou hlasovat pro navrhované znění vyhlášky, jelikož se neztotožňují s některými místy, pro které platí zákaz 
požívání alkoholu. Chápe, že tyto požadavky vzešly ze stran MČ a nelze je ovlivnit. 
 
místopředseda Knitl - vyjádřil podporu navrhovanému znění vyhlášky. 
 
člen výboru Brückner - vznesl dotaz na ošetření různých tradičních akcí ve vyhlášce (např. trhy na Jiřího z Poděbrad). 
 
předseda Koubek - odpověděl, že je na tyto akce pamatováno ve vyhlášce a jsou vyjmuty ze zákazu. 

 

Usnesení: 

Výbor pro bezpečnost ZHMP projednal a doporučil ke schválení tisk R-43738 k návrhu na prodloužení 
doby čerpání účelové investiční dotace na rekonstrukci služebny MP, Lodecká 2/1206, poskytnuté MČ 
Praha 1 z rozpočtu hl. m. Prahy v roce 2021, a to do 31. 12. 2022 a tisk Z-10081 k návrhu dodatku č. 1 k 
Darovací smlouvě č. DAH/39/01/000567/2021 mezi hlavním městem Prahou a Českou republikou - 
Krajským ředitelstvím policie hlavního města Prahy. 

přijato, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

 

Výbor pro bezpečnost ZHMP projednal a doporučil ke schválení tisk R-44134 k návrhu obecně závazné 
vyhlášky o zákazu požívání alkoholických nápojů na veřejných prostranstvích. 

přijato, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 2, mimo místnost: 0 

 

4. Zpráva KŘP HMP k bezpečnostní situaci za únor až duben 2022 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl plk. Mgr. Petr Víšek, náměstek ředitele KŘ pro vnější službu PČR. Sdělil, že ve 
srovnání s loňským rokem, došlo k nárůstu sledovaných trestných činů.  Zvýšila se ale i objasněnost. Jde o logický 
vývoj vzhledem ke zrušení všech protiepidemických opatření. Vyzdvihl fakt, že nárůst trestné činnosti nesledují ve 
vztahu k uprchlíkům. Počty dopravních nehod, z dlouhodobého hlediska, klesly. Při problémech v okolí 
Barrandovského mostu, budou tyto řešit prioritně. Z hlediska veřejného pořádku, zajišťovali kulturní a sportovní akce 
a shromáždění, zejména v centru Prahy. 
 
Dále proběhla diskuze nad tématem romských uprchlíků. Policie, na základě pokynu z MV ČR, zpřísnila proceduru 
nad udělováním dočasné ochrany. Také provádí pravidelné kontroly na Hlavním nádraží. Klíčové je nastavení 
systému redislokace v rámci ČR, a to z vládní úrovně. 
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5. Zpráva o činnosti MP HMP za únor až duben 2022 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Mgr. Ludvík Klema, náměstek pro výkon služby MP HMP. Informoval, že se 
částečně vracejí ke standardní činnosti (veřejný pořádek, zajištění kulturních akcí), nicméně jsou stále velmi vytíženi 
nynější uprchlickou krizí. Z hlediska řešení přestupků jsou ve standardních číslech. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Hanzlík - vznesl dotaz na vývoj v náboru nových strážníků, jelikož ZHMP schválilo navýšení náborového 
příspěvku. 
 
náměstek Klema - odpověděl, že zaznamenávají jednotlivce, jejichž zájem pracovat u MP HMP, je enormní. Nicméně 
očekává, že nová náborová kampaň, se projeví až na podzim. Ředitel Šuster bude členy výboru o vývoji informovat. 

 

6. Informace o činnosti ZZS HMP za únor až duben 2022 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl MUDr. Petr Kolouch, MBA, ředitel ZZS HMP. Poděkoval SS HMP za možnost 
přestěhování dopravního oddělení ZZS HMP na Kundratku, aby stávající nevyhovující prostory na Praze 5, mohly být 
zrekonstruovány. Dále sdělil, že probíhají jednání s Hygienickou stanicí HMP kvůli možnému výskytu infekčních 
chorob (např. žloutenka) v souvislosti s uprchlickou krizí. Také zaznamenali vyšší počet výjezdů pro pacienty, kterým 
se díky Covidu, zhoršila chronická onemocnění. Na závěr požádal o pomoc při hledání nových prostor pro dvě 
posádky ZZS HMP, které jsou nyní v prostorech Nemocnice Na Slupi. Ty jsou ve fázi rekonstrukce, se kterou jsou 
dlouhodobé problémy. Případnou rekonstrukci nového prostoru by zafinancoval odbor zdravotnictví Magistrátu. 

7. Informace o činnosti HZS HMP za rok 2021 a únor až duben 2022 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl brig. gen. Ing. Luděk Prudil, ředitel HZS HMP. Sdělil, že za rok 2021 byl největší 
mimořádnou událostí, požár Spalovny Malešice se škodou 300 mil. Kč. Dále upozornil, že uprchlická krize zasáhne do 
financování HZS HMP. Peníze tak budou chybět na mimořádné výdaje. Při přípravě nového návrhu metropolitního 
plánu, v oblasti Stodůlek, byla přislíbena nová společná výjezdová základna ZZS HMP a HZS HMP. Proto byl 
překvapen, že z nynějšího návrhu, byla vyjmuta. Předseda Koubek a člen výboru Hora požádali o zaslání více 
informací, aby se celá situace mohla vyřešit. 

8. Informace o činnosti Správy služeb HMP za únor až duben 2022 

Úvodní slovo k tomuto provedl Mgr. Tomáš Stařecký, ředitel SS HMP. Uvítal by, kdyby humanitární pomoc fungovala 
pouze ve všední den, nikoliv sedm dní v týdnu, aby ulevil svým zaměstnancům. Informoval o otevření nového 
humanitárního skladu. Stále samozřejmě plní své standardní činnosti jako jsou kontrola a oprava PPO, odtahy a další. 

9. Různé a závěr 

Předseda Koubek sdělil, že další jednání výboru je naplánováno na 14. 6. 2022. Následně poděkoval členům výboru a 
hostům. Jednání bylo ukončeno v 17:00 hod. 
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Ověřil: Mgr. Jiří Knitl, místopředseda Výboru pro bezpečnost ZHMP  

Zapsala: Ing. Veronika Křižanová, MHMP - BEZ MHMP   

Mgr.  Jiří Koubek, DiS. 
předseda Výboru pro bezpečnost ZHMP 

 
 
 
 

JUDr. Markéta Štalmachová 
ředitelka BEZ MHMP 

 


